
 
 
 
 
 

Onsdag den 15. november 2023, kl. 19.00 
 
i Brædstrup Hallen, Skovvejen 29C, 8740 Brædstrup. 
 
Afbud: Mette Toft Oxbøll. 
 
Referat: 
 

1. Drøftelse af mulighederne for etablering af et kulturhus i Brædstrup.  
a. De to arbejdsgrupper aflægger beretning over gruppens hidtidige arbejde.  

Jonna, Mette og Theis har besøgt Tarm Kulturhus, som indeholder billedskole, kultursal, krea 
værksted og en stor sal. Det er en selvejende institution, som har søgt midler til at ansætte en 
medarbejder.  

 b. Drøftelse af fremtidig organisering af arbejdet med at få et nyt kulturhus. Se vedhæftede mail. 
2. Tinghusparken. 

a. Mødet i Koordineringsgruppen - opfølgning.   
Se referat fra møde i koordineringsgruppen 
b. Drøftelse af mulighederne for at søge fondsmidler og donationer. 
Se referat fra møde i koordineringsgruppen. 

3. Lokalrådet har foreslået SAMN Forsyning, at der etableres et ozonanlæg til rensning af spildevand 
ved Brædstrup Renseanlæg. I mail af 12. oktober 2023 har SAMN Forsyning skrevet til os, at de ikke 
på nuværende tidspunkt har planer om at etablere udstyr som fjerner mikro forurening og 
miljøfremmende stoffer på Brædstrup Renseanlæg. Renseanlægget overholder de udledningskrav 
som myndighederne har stillet til selskabet. Se vedhæftede mail.   
Michael er i samarbejde med Niels Dybdal, i dialog med Jens Hansen fra forsyningsværket. Michael 
føler ikke han kan komme videre i processen, da svaret hele tiden er, at man afventer retningslinjer 
fra regeringen. Frants prøver at hjælpe Michael videre i processen. 

4. Drøftelse af lægebetjeningen i Brædstrup-området. Lægehuset er udfordret af, at det er svært at få 
tilknyttet faste læger til Lægehuset. Det påvirker selvfølgelig servicen overfor patienterne, og 
skaber utilfredshed blandt disse. En ventetid på 4-6 uger for at få en lægeaftale er ikke 
ualmindeligt.  Kan Lokalrådet bidrage til at løse udfordringerne på området? Se vedhæftede mail. 
Britta oplever meget lang ventetid i lægehuset og vi taler om forskellige løsninger. Britta har fået en 
udtalelse fra lægehuset, som vi arbejder videre ud fra. 
Aftalen er at Britta, Frants og Helle mødes og taler videre om, hvordan vi kan hjælpe lægehuset 
med markedsføring, præsentation af byen mm.  

5. Dialog med Business Brædstrup om en ”fælles” kalender, hvor alle byens arrangementer bliver 
samlet. Ideen er at vi fra www.brædstrup.dk linker til Business Brædstrups hjemmeside.  
Vi afventer Pia, som laver BB´s hjemmeside og derefter melder vi ud til alle foreninger, hvordan de 
bruger kalenderen fremover. 

6. Forslag fra Rikke Paaske om at der etableres en scene i Folkeparken.  Se vedhæftede mail. 
Rikke ønsker en scene i Folkeparken, men der er allerede etableret et område nede ved den lille sø 
og aktivitetsparken har allerede sagt ja til at der skal være en scene ved aktivitetsparken.                                     

7. Opfølgning på igangværende projekter: 
a. Julebelysning i Brædstrup 

Steen fortæller at Encon leverer stik til master. Frants har talt med Kristian Bie fra Encon og de 
leverer i næste uge. Spejderne sætter motiverne op – Steen er tovholder. 

http://www.br%C3%A6dstrup.dk/


b. Lokalrådet har flere gange skrevet til Horsens kommune vedr. vedligeholdelse af Naturstien, der 
flere steder trænger til ny asfalt. Spørgsmålet blev rejst på generalforsamlingen den 25. april 
2023. Sagen er i proces ved kommunen, men vi mangler endelig tilbagemelding.  
Intet nyt 

c. Henvendelse til Horsens kommune vedr. ønske om flere skilte med ”Knallertkørsel forbudt” på 
Banestien. Sagen er i proces ved kommunen, men vi mangler endelig tilbagemelding.  
Intet nyt 

d. Ny Brædstrup-film.   
Kommer på BB hjemmeside og lokalråds hjemmeside 

e. Stellplads til autocampere. Vi afventer fortsat svar fra Horsens kommune.  
Intet nyt. Michael følger op. 

f. Arbejdet med opsætning af ny trappe og gelænder ved gravhøjen Klovenhøj er nu afsluttet. 
Formanden har modtaget ønske om at der etableres en sti fra Søndergade til trappen.   
Frants skriver til Horsens kommune. 

g. Bypedellerne i Brædstrup. 
EDC tilbyder sponsorat og bypedellerne oplever generelt en stor opbakning. 

h. Samarbejde mellem Aktivitetsparken og Lokalrådet. 
Frants og Helle er i dialog med Thomas Schmidt omkring Aktivitetsparken og det videre forløb. 
Der arbejdes med hvordan en ny styregruppe skal sammensættes. Vi ser på modellen der er 
omkring Juelsminde aktivitetspark. Skal Lokalrådet involveres i aktivitetsparken? Frants og Helle 
går i dialog med Thomas igen om mulige løsninger. 

8. Nye ideer til initiativer fra Brædstrup Lokalråd. 
Jonna har en idé i forhold til en fælles platform, hvor man samler udvalgte medlemmer fra 
forskellige foreninger, skoler og institutioner kan skrive sammen om arrangementer i byen. 
Britta vil gerne have et arrangement en gang om året i Byhaven for 65+, fx med Jazz og mad fra 
slagteren. Jonna foreslår at musik i gaden inddrages. 

9. Andre spørgsmål. 
Helle har et ønske om at Jørgen går videre med dialogen om fordeling af haltimer. 
Jørgen vender retur på næste møde i januar. 

 
Med venlig hilsen 
Frants Arboe 
 
Inden bestyrelsesmødet afholdes der møde med Horsens kommune. Mødet starter kl. 17.00, og foregår 
også i Brædstrup Hallen.  
 
 
 
 
Kommende mødedatoer: 
Onsdag den 10. januar 2024, kl. 19.00  Bestyrelsesmøde 
Tirsdag den 6. februar 2024, kl. 19.00  Bestyrelsesmøde 
Tirsdag den 12. marts 2024, kl. 19.00  Bestyrelsesmøde 
Onsdag den 10. april 2024, kl. 17.00  Møde med Horsens kommune 
Onsdag den 10. april 2024, kl. 19.00  Bestyrelsesmøde 
Tirsdag den 23. april 2023, kl. 19.00  Generalforsamling 
Tirsdag den 7. maj 2024, kl. 19.00  Bestyrelsesmøde 
Tirsdag den 11. juni 2024, kl. 19.00  Bestyrelsesmøde 
 
 
 
 
 


